
Møteprotokoll

Utval: Fylkesutvalet
Møtestad: Stod Hotel, Leirvik på Stord
Dato og tid: Onsdag 24.02.2015 kl. 11.00-16.00 
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Følgjande varamedlemer møtte:

Namn Møtte for Parti
Stein Inge Ryssdal Tom-Christer Nilsen H
Natalia Golis Tom Sverre Tomren MDG
Sigbjørn Framnes Terje Søviknes Frp 25.02. Kl. 10.00-13.45
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Svein Heggheim Fylkesdirektør opplæring
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør samferdsel
Per Morten Ekerhovd Kst. fylkesdirektør kultur og idrett
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Janne Værnø Kommunikasjonsdirektør
Oddmund Sylta Direktør, Skyss
Sigrid Helene Aardal Seniorrådgjevar, fylkessekretariatet
Gunbjørg S. Hanssen Spesialkonsulent, fylkessekretariatet
Gro Stien Thorvaldsen Seniorrådgjevar, fylkessekretariatet

Gro Stien Thorvaldsen
sekretær



Sakliste

Utvals-

saknr

Innhald Arkiv-

saknr

U.Off.

PS 32/16 Godkjenning møteinnkalling

PS 33/16 Godkjenning møtebok forrige møte

PS 34/16 Referatsaker (meldingar)

RS 21/16 Fjord Norge - Strategidokument 2015-2020 2014/19680

RS 22/16 Ad møte i Fylkesutvalet - bevilgning for Fjord Norge for 
2016/2017

2014/19680

RS 23/16 Brev vedrørende innstilling på tilskudd i 2016/2017 til Fjord 
Norge

2014/19680

RS 24/16 Svarbrev Bygningsgruppen i Bergen 2015/8565

RS 25/16 Melding om vedtak frå Utdanningsdirektoratet -Yrkesskolen 
for Bygg og Anlegg

2015/8565

RS 26/16 Yrkesskolen for Bygg og Anlegg - søknad om etablering av 
ny videregående skole etter friskoleloven

2015/8565

RS 27/16 Svar på spørsmål i FUV vedk. framtidig dialog med bygg-
og anleggsbransjen

2016/1015

RS 28/16 Prosessen knytt til arbeidet med 8-13 samarbeid i Arna 2014/10030

RS 29/16 Notat vedk. innføring og utvikling av Visma Flyt Skole 2015/12395

RS 30/16 Spørsmål til revisjon av lokal forskrift om inntak og 
formidling- justert svar

2015/10391

RS 31/16 Regionalt forskingsfond Vestlandet - fondsstyre for 
perioden 2015 – 2019.  Informasjon om endeleg val av 
medlemer frå Rogaland og Sogn og Fjordane

2015/11723

RS 32/16 Status i arbeidet med å møte omstillingsutfordringane i 
leverandørindustrien til  petroleumsnæringa

2014/18069

RS 33/16 Invitasjon frå Lofoten mot Sellafield til møte i Stamsund 23. 
juni

2014/20599

RS 34/16 Konsesjonskraft - Anke til Høgsterett og behandling 2015/10634

RS 35/16 Tildelingsbrev frå KMD- Statsbudsjettet 2016/904

RS 36/16 Konseptval E16 Bergen-Voss/Vossebanen 2015/12415

RS 37/16 Åpent brev - Konsekvenser av økt satsing på kollektivtrafikk 
og miljøtiltak innen sentrale områder i Bergen

2016/833

RS 38/16 Større saker til politisk behandling 1. halvår 2016 - per 
januar 2016

2015/10845

RS 39/16 Protokoll fra ekstraordinær generalforsamling i Beredt AS 2014/20581

RS 40/16 Svar på oversendingsforslag - Innfartsparkering - framdrift 2015/11655

RS 41/16 Konstituering av nytt fylkeseldreråd 2015-2019 2015/12051

RS 42/16 Etablering av nye akuttinnkvartering for asylsøkjarar 2015/10844

RS 43/16 Rutine for bruk av lærlingeklausulen i HFK sine kontraktar 2016/416

RS 44/16 E-forvaltning i HFK, SvarUT 2014/15543

RS 45/16 Melding til FUV vedk. etablering av Yrkesskole for Bygg og 
Anlegg

2016/1692

RS 46/16 Status for spørsmål/oversendingsforslag i fylkesutvalet pr. 
februar 2016

2015/10348



RS 47/16 Vedkommande søknad om etablering av Yrkesskolen for 
Bygg og Anlegg i Bergen (YBA)

2015/8565

RS 48/16 Informasjonssak - utleige Fana gymnas 2016/127

PS 35/16 Vedtaksretting i PS 8/2016 2016/1837

PS 36/16 Tannhelsetenesta - Klinikkstrukturplan 2015 - 2030 2014/19439

PS 37/16 Evaluering av drosjeverksemda i Bergen køyreområde 
2015

2015/5550

PS 38/16 Endringar i rammeavtalen 2014/12426

PS 39/16 Midlar til punktutbetring og trygg skuleveg 2016 2014/22536

PS 40/16 Bybanen byggetrinn 4 - forskottering av kostnader til 
grunnerverv

2015/3679

PS 41/16 Søknad om finansieringsbidrag til prosjektet Stad 
skipstunnel

2015/11957

PS 42/16 Høyring - innføring av flypassasjeravgift - regionale 
konsekvensar

2015/12790

PS 43/16 Bussanlegg i Sunnhordland 2014/15801

PS 44/16 Revidert og utvida drosjereglement for Bergen 
køyreområde

2015/1393

PS 45/16 Søknad om å justere takst og rabattsystemet i 
Bømlopakken - uttale

2016/836

PS 46/16 Omklassifisering av strekning av Rv 13 utanfor 
Jobergstunnelen - høyring

2015/7757

PS 47/16 Kollektivtilbodet på Varden i Bergen 2015/11687

PS 48/16 Plan for kompetanseutvikling. Strategi 2016 - 2020. Tiltak 
2016/17

2014/22562

PS 49/16 Tertnes vgs - romprogram 2016/723

PS 50/16 Høyringsuttale - ny læreplan studiespesialiserande 
utdanningsprogram for media og kommunikasjon

2016/759

PS 51/16 Anmoding om uttale - Søknad etter friskolelova - Danielsen 
Intensivgymnas

2015/12460

PS 52/16 Oversikt over folkehelsa i Hordaland 2015-2019 2015/976

PS 53/16 Endringar i Industrikonsesjonsloven - høyringsfråsegn 2014/88

PS 54/16 Vurdering av ordninga med 3-årig fylkeskommunal 
driftstøtte

2015/12714

PS 55/16 Stendafjellet - masseuttak og avfallsdeponi. Godkjenning 
av tilleggsavtale.

2014/11856

PS 56/16 Val av styret til stiftinga Skrivekunstakademiet i Hordaland 
2016 - 2020

2015/4545

PS 57/16 Tilsluttnad til endring av Festspillene i Bergen sine 
vedtekter

2014/14136

PS 58/16 Rovviltnemnda - nyval 2015/8173

PS 59/16 Stiftelsen Fjelberg prestegard - nyval 2015/8173

PS 60/16 Museumsplanmidlar 2016 2016/1173

PS 61/16 Finansforvaltninga i 2015 2014/927

PS 62/16 Fylkeskommunal garanti for Nordhordlandspakken 2014/166

PS 63/16 Midlertidig tidsdifferensierte bompengetakstar - strakstiltak 
ved fare for høg luftforureining

2016/1021



PS 64/16 Det regionale folkevalde nivå; -status for regionreforma og 
vidare oppfølging

2014/24775

PS 65/16 Handlingsprogram for næringsutvikling i Hordaland 2016 2015/11246

PS 66/16 Clean North Sea Multi Modal Transport Network - deltaking 
i prosjekt

2016/1388

PS 67/16 Ymse

PS 32/16 Godkjenning møteinnkalling

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Tilleggsinformasjon knytt til PS 34/16 "Evaluering av drosjeverksemda i Bergen køyreområde 2015" vart 
delt ut.

Vedtak

Innkallinga vart godkjend utan merknader.

Saklista vart godkjend utan merknader.

PS 33/16 Godkjenning møtebok forrige møte

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Vedtak

Møteprotokollen frå fylkesutvalet 29.01.2016 vart godkjend utan merknader. 

PS 34/16 Referatsaker (meldingar)

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

I samband med RS 40/16 "Svar på oversendingsforslag - Innfartsparkering – framdrift " bad Natalia 
Golis (MDG) om at det vert lagt fram frem status for dei andre innfartsparkeringane, inkludert i distrikta, 
der det vert vist til behov/ kapasitet og utfordringar, sett i samanheng med innfartsparkeringsplanen. På 
spørsmål frå Pål Kårbø (KrF) informerte fylkesdirektør samferdsel om prosessen: Alle tilboda frå 
grunneigarar vert registrerte, fylkeskommunen gjer eigne teljingar/vurdering av kapasitet og vil evaluere 
tilboda mot strategien for innfartsparkering.

I samband med RS 32/16 "Status i arbeidet med å møte omstillingsutfordringane i leverandørindustrien 
til  petroleumsnæringa" bad Natalia Golis (MDG) om å verte løpande orientert om korleis 
omstillingsmidlane vert nytta.

I samband med RS 38/16 "Større saker til politisk behandling 1. halvår 2016 - per januar 2016" oppmoda 
Anne Beth Njærheim (V) om at det vert lagt inn meir tid mellom utvala slik at partigruppene får høve til 
grundig behandling av dei tyngste sakene (døme: skulebrukspan, tannhelseplan). 

Til RS 38/16 sa Benthe Bondhus (Sp) at oversikta er ein god reiskap for dei folkevalde. Ho påpeikte 
likevel at administrasjonen ikkje alltid legg fram sakene i tråd med planen som kjem fram i RS 38/16. 
Fylkesdirektør opplæring gjorde merksam på at det heng igjen nokre ferdige saker i dokumentet.



PS 35/16 Vedtaksretting i PS 8/2016

Forslag til vedtak

Vedtaket i PS 8/16 rettast til følgjande for dei tre gjevne aktørane: 

- Design Region Bergen kr 500 000 for 2016 og 2017

- Maritimt Forum for Bergensregionen kr 500 000 for 2016 og 2017

- Filmfondet Fuzz kr 300 000 i 2016

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Vedtaket i PS 8/16 rettast til følgjande for dei tre gjevne aktørane: 

- Design Region Bergen kr 500 000 for 2016 og 2017

- Maritimt Forum for Bergensregionen kr 500 000 for 2016 og 2017

- Filmfondet Fuzz kr 300 000 i 2016

PS 36/16 Tannhelsetenesta - Klinikkstrukturplan 2015 - 2030

Forslag til innstilling  

Fylkesrådmannen si innstilling for framtidig klinikkstruktur i tannhelsetenesta i Hordaland for 
planperioden 2015- 2030 er:

1. Aust tannhelsedistrikt
Tannhelsetilbodet i Aust tannhelsedistrikt vil i løpet av planperioden bli konsentrert om 3 store 
tannklinikkar –  Norheimsund tannklinikk, Odda tannklinikk og Voss tannklinikk. 

Klinikkstrukturplanen inneber vedtak om:

a) Granvin tannklinikk blir lagt ned i 2016. Pasientane blir overførte til Voss tannklinikk. 

b) Ulvik tannklinikk og Lofthus tannklinikk blir oppretthalden inntil kommunestruktur og 

oppgåvefordeling er avklart i 2017.

c) Kjøp av tenester frå privat tannlege i Vaksdal blir avslutta når vedkomande går av med 

pensjon i 2017.

d) Dalekvam tannklinikk blir lagt ned når ny tannklinikk i Indre Arna er ferdig i 2018. 

Pasientane kan velja mellom tannhelsetilbod på Voss tannklinikk eller Indre Arna tannklinikk.

e) Det kan bli aktuelt å bygga ny tannklinikk i Odda i løpet av planperioden.

2. Nord tannhelsedistrikt
Tannhelsetilbodet i Nord tannhelsedistrikt vil i løpet av planperioden bli gitt på 5 store tannklinikkar –  
tannklinikk i Nordhordland Helsehus, Lindås tannklinikk, Åsane tannklinikk, Hesthaugen tannklinikk 
og Indre Arna tannklinikk, og ein mindre tannklinikk på Osterøy.

Klinikkstrukturplanen inneber vedtak om:

a) Lindås tannklinikk blir oppretthalden.

b) Fedje tannklinikk, Masfjorden tannklinikk og Modalen tannklinikk blir lagt ned i 2016 og 

pasientane kan velja om dei vil ha tannhelsetilbodet på Knarvik tannklinikk eller på Lindås 

tannklinikk.



c) Ny tannklinikk i Indre Arna blir etablert i 2017 med kapasitet til å gi et tannhelsetilbod til 

pasientar frå Arna, delar av Vaksdal og delar av Samnanger.

d) Ny tannklinikk i Helsehuset Nordhordland blir etablert i 2018 med 12 behandlingsrom. 

Helsehuset Nordhordland er under planlegging, og tannhelsetenesta deltek i prosjekteringa. 

Med omsyn til investeringsplan og inngåing av endelege leigekontraktar, er det viktig med ei 

rask  avgjerd i saka.

e) Nåverande Knarvik tannklinikk, Frekhaug tannklinikk og Manger tannklinikk blir 

nedlagt når tannklinikken i Helsehuset Nordhordland står klar til bruk.

f) Ny tannklinikk i Åsane videregåande skule blir etablert i 2020. Dette er ei samlokalisering 

av nåverande U Pihl tannklinikk og Rolland tannklinikk. Åsane vgs har som einaste skule i 

Hordaland utdanning av tannhelsesekretærar, og den nye tannklinikken skal bidra i praktisk 

trening av elevane på denne linja.

3. Sentrum tannhelsedistrikt
Tannhelsetilbodet i Sentrum tannhelsedistrikt vil i løpet av planperioden bli konsentrert på 5 store 
tannklinikkar – Solheimsviken tannklinikk, Årstad tannklinikk, Fana tannklinikk, Sørås tannklinikk og 
Os tannklinikk – og 2 mindre tannklinikkar – Eikelandsosen tannklinikk og Austevoll tannklinikk. 

Klinikkstrukturplanen inneber vedtak om:

a) Tysse tannklinikk blir lagt ned når ny tannklinikk i Indre Arna er klar til bruk i 2018. 

Pasientane i Samnanger kan då velja mellom å få sitt tannhelsetilbod på Eikelandsosen 

tannklinikk, på Indre Arna tannklinikk, Os tannklinikk eller Norheimsund tannklinikk.

b) Ny tannklinikk i Fana bydel blir etablert i 2019. Dette er ei samlokalisering av nåverande 

Nesttun tannklinikk og Fana tannklinikk.

c) Ny tannklinikk på Os blir etablert i 2022.

d) Tysnes tannklinikk blir vurdert lagt ned når ny tannklinikk i Os er klar til bruk i 2022.

4. Sør tannhelsedistrikt
Sør tannhelsedistrikt vil i løpet av planperioden konsentrera sitt tannhelsetilbod på 4 store 
tannklinikkar – Stord tannklinikk, Husnes tannklinikk, Bremnes tannklinikk og Sveio tannklinikk.

Klinikkstrukturplanen inneber vedtak om:

a) Fylkestannlegane i Hordaland og Rogaland samarbeider med ei samordning av  

tannhelsetilbodet i området Etne kommune/Vindafjord kommune (Rogaland). Dette vil bli 

fremma som ei eiga sak i løpet av 2016.

b) Rosendal tannklinikk blir lagt ned i 2016.

c) Langevåg tannklinikk blir oppretthalden inntil kommunestruktur og oppgåvefordeling er 

avklart i 2017.

d) Ny tannklinikk i Sveio blir etablert i 2023.

5. Vest tannhelsedistrikt
Vest tannhelsedistrikt vil gi sitt tannhelsetilbod på 4 store tannklinikkar – Loddefjord tannklinikk, 
Fyllingsdalen tannklinikk, Askøy tannklinikk og Straume tannklinikk.

Klinikkstrukturplanen inneber vedtak om:

a) Askøy tannklinikk er under bygging, og vil vera ferdig i desember 2016. Dette er ei 

samlokalisering av Kleppestø tannklinikk og Florvåg tannklinikk.



b) Ny tannklinikk på Straume blir etablert i 2021. Sund tannklinikk og Ågotnes tannklinikk blir 

lagt ned når ny tannklinikk på Straume er klar til bruk.

c) Ny tannklinikk i Fyllingsdalen blir etablert i 2024. Sælen tannklinikk blir lagt ned når ny 

tannklinikk er klar til bruk.

d) Laksevåg tannklinikk blir lagt ned når det er kapasitet på naboklinikkane til å overta 

pasientane. Pasientane blir overført til Solheimsviken tannklinikk, Loddefjrod tannklinikk og 

nye Fyllingsdalen tannklinikk.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 11.02.2016 

Tor Andre Ljosland (Krf) sette på vegne av A, Sp og Krf fram slikt alternativt forslag:

"Alternativ:
Saka vert utsett og sett opp igjen i eit nytt møte i forkant av marsmøtet i fylkestinget."

Røysting
Ljosland sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Saka vert utsett og sett opp igjen i eit nytt møte i forkant av marsmøtet i fylkestinget.

Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 23.02.2016 

Pål Kårbø (FL KRF/SP) sette fram slikt forslag til innstilling:

"Administrasjonsutvalet tar saka til orientering."

Irene Ness (Akademikerne) sette fram slik merknad på vegner av LO-K, YS-K, Unio og  Akademikerne:

"Klinikkstrukturplanen 2015-2030 er utarbeidet uten drøfting med tillitsvalgte, men tillitsvalgte er 
informert etter at planen var ferdig utarbeidet. 

Nåværende plan er en endring fra høringsutkastet i 2014. På side 5 i Klinikkstrukturplanen 2015-
2030 står det under 1.3 «Arbeidsmetode» at det er gjennomført info- og drøftingsmøter. Det er 
kun gitt informasjon om planen. På side 33 under Tannhelsetenesta d) står det at det er startet 
drøftinger om utvidet åpningstid med tillitsvalgte. Det er kun informert om at dette i møte på lokalt 
nivå. 

Klinikkstrukturplanen er et offentlig plandokument. Ansattes arbeidstid pleier ikke å være en del 
av et offentlig plandokument som omhandler struktur.

I den reviderte Klinikkstrukturplanen har Fylkestannlegen tatt hensyn til høringsinnspill og 
bevarer flere klinikker. Dette reduserer problemstillingen med lengre reisetid for mange pasienter 
betydelig.

Tannhelse har fått redusert bevilgninger med 20 millioner kroner de siste 4 -5 år, og dekker ikke 
tannhelse sitt totalbudsjett for drift og lønn. Tannhelsebudsjettet baserer seg på en høy 
inntjening fra betalende pasienter og utgjør nå ca. 36 % av totalbudsjettet til tannhelse.

De reduserte bevilgningene over flere år, fører til en ny klinikkstrukturplan for å bli mer 
kostnadseffektive. Det betyr at klinikker som er minst i bruk, vurderes nedlagt. Dette må ses på 
som en villet politikk fra politikerne som har redusert tannhelsebudsjettet med en forholdsvis stor 
sum for en liten avdeling over flere år.

Samtidig har pasienter som får tilsyn og behandling i prioriterte grupper økt. Økningen er gr. C1 
(sykehjem og institusjon), gr. C2 (hjemmesykepleie, ordinær og psykiatri), gr. E (LAR og 
innsatte). 



Gr. A (3-18 år) og gr. D (19-20 år) er under tilsyn med et ønsket innkallingsintervall på 24 
måneder. Gjennomsnittet er ca. 18 måneder.

Pasientgruppen er betydelig forskjellig fra den tiden offentlige tannleger var skoletannleger. Det 
er en interessant og utfordrende jobb som samtidig er krevende, både fysisk og psykisk. 

Rekruttering til tannlegestillinger i Hordaland er ikke den beste. Søkermassen domineres av 
tannleger med utdannelse fra utlandet, både norske og utenlandske, flere søkere uten 
norskkunnskap eller autorisasjon. De fleste aktuelle kandidater er nyutdannede.

Den største fordelen for rekruttering til offentlige tannhelsestillinger er arbeidstiden, og oppgis 
som en svært viktig årsak til å arbeide offentlig. Dette er et gode ved å arbeide offentlig, og 
arbeidstiden lar seg kombinere med et familieliv. Lønnen som offentlig tannlege er ikke spesielt 
høy, pasientgruppene krever ofte mer fysisk og psykisk av en behandler enn hos en privat 
tannlege som behandler voksne pasienter.

Klinikkstrukturplanen fremmer større enheter med den hensikt å få et større fagmiljø, stabil 
kompetanse over tid for å få en bedre rekruttering, som ses på som et gode for pasientene.
Men dersom åpningstiden utvides, vil det ta bort det viktigste gode ved en offentlig stilling, og 
svekke rekruttering til tannlegestillinger ytterligere. 

Innkallingsintervallet for gruppene A og D som utgjør hoveddelen av pasientmengden, tilsier at 
en pasient kalles inn annet hvert år. Dette kan ikke ses på som en stor belastning. Ved flytting av 
klinikker til regionalsentre, vil de fleste elever i den videregående skole ha nærhet til en 
tannklinikk, og bør få gå på tannklinikken som ligger nærmest skolen, dersom pasienten ønsker 
dette. Dette vil redusere fravær ved timeavtaler.

Tannlegeforeningen NTF ønsker ikke en endret arbeidstid for ansatte i forbindelse med en ny 
klinikkstrukturplan.

Alle fagforeningene i administrasjonsutvalget står samlet bak oversendelsesforslaget.»

Merknaden frå Irene Ness vart omgjort til eit oversendingsforslag på vegner av LO-K, YS-K, Unio og  
Akademikerne.

Røysting
Kårbø sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling mot ingen røyster for fylkesrådmannen sitt 
forslag.

Ness sitt forslag vart oversendt til fylkesrådmannen på vegner av administrasjonsutvalet utan 
realitetsbehandling.

Innstilling til fylkesutvalet

Administrasjonsutvalet tar saka til orientering

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Saka var utsett i utval for opplæring og helse, og vart difor ikkje behandla av fylkesutvalet.

Saka vert lagt fram for fylkesutvalet i eit ekstra møte før fylkestinget 08.03.2016. Innstilling til fylkestinget 
vert lagt fram etter dette møtet.

PS 37/16 Evaluering av drosjeverksemda i Bergen køyreområde 2015

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet godkjenner ein reduksjon på 6 % av det totale løyvetalet i Bergen køyreområdet. 
Reduksjonen skal skje gjennom naturleg avgang. Det nye løyvetalet i køyreområdet skal vera 705 
løyve, fordelt på 540 ordinære drosjeløyve og 165 reserveløyve.

2. Fylkesutvalet ber drosjenæringa arbeida for å oppnå ein betre balanse mellom kvinner og menn 



både på løyvehavarsida og på sjåførsida. Ved kunngjering av ledige drosjeløyve vil 
løyvestyresmakta oppmoda kvinner til å søkja.

3. Fylkesutvalet ber drosjenæringa vera merksam på faren for etnisk polarisering mellom 
drosjesentralane.

4. Fylkesutvalet ber drosjenæringa heva kvaliteten på kjentmannsprøver og skjerpa krava i 
språktestane.

5. Fylkesutvalet finn det svært problematisk at Avinor gjennom etablering av Taxi Management Control 
System (TMCS) på Bergen lufthamn Flesland innfører eit system som kan hindra løyvehavarane i å 
oppretthalda køyreplikta.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.02.2016 

Nils Marton Aadland (H) sette på vegner av H, Frp, MDG, V, KrF, Sp og A fram slikt 
oversendingsforslag til fylkesordføraren:

"Utval for miljø og samferdsel oppmodar fylkesordføraren til snarast ta kontakt med Avinor for å 
få i stand reelle drøftingar mellom Avinor og drosjeverksemda i Bergen før TMCS eventuelt blir 
etablert på Bergen Lufthavn Flesland. Viser elles til saksutgreiing / innstilling i PS 29/16 i utval 
for miljø og samferdsel."

Natalie Golis (MDG) sette på vegner av MDG, Frp, SV, A, H, V, KrF og Sp fram slikt forslag (a):

"Endra punkt 5:
Fylkesutvalet finn det svært problematisk at Avinor innfører Taxi Management Control System 
(TMCS) på Bergen lufthamn Flesland. Fylkesutvalet vil med dette som bakgrunn be om at ein 
ikkje innfører dette systemet. Systemet vil handsama bussar, bane og drosjenæringa ulikt, 
noko som vil gå ut over dei reisande."

Natalie Golis (MDG) sette fram slikt forslag (b):

"Nytt punkt: 
Fylkesutvalet ber drosjenæringa aktivt arbeide for å auka talet på miljøbilar i bilparken sin 
basert på lågutslepps- og/eller nullutsleppsteknologi, dvs. både hybrid, el-bil og bil som nyttar 
hydrogen."

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1-4 med Golis sitt forslag (a) vart samrøystes vedteke som innstilling 
til fylkesutvalet.
Golis sitt forslag (b) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.
Aadland sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillarane utan 
realitetsbehandling. 

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkesutvalet godkjenner ein reduksjon på 6 % av det totale løyvetalet i Bergen køyreområde. 
Reduksjonen skal skje gjennom naturleg avgang. Det nye løyvetalet i køyreområdet skal vera 705 
løyve, fordelt på 540 ordinære drosjeløyve og 165 reserveløyve.

2. Fylkesutvalet ber drosjenæringa arbeida for å oppnå ein betre balanse mellom kvinner og menn 
både på løyvehavarsida og på sjåførsida. Ved kunngjering av ledige drosjeløyve vil 
løyvestyresmakta oppmoda kvinner til å søkja.

3. Fylkesutvalet ber drosjenæringa vera merksam på faren for etnisk polarisering mellom 
drosjesentralane.

4. Fylkesutvalet ber drosjenæringa heva kvaliteten på kjentmannsprøver og skjerpa krava i 
språktestane.

5. Fylkesutvalet finn det svært problematisk at Avinor innfører Taxi Management Control System 
(TMCS) på Bergen lufthamn Flesland. Fylkesutvalet vil med dette som bakgrunn be om at ein ikkje 



innfører dette systemet. Systemet vil handsama bussar, bane og drosjenæringa ulikt, noko som vil 
gå ut over dei reisande.

6. Fylkesutvalet ber drosjenæringa aktivt arbeide for å auka talet på miljøbilar i bilparken sin basert på 
lågutslepps- og/eller nullutsleppsteknologi, dvs. både hybrid, el-bil og bil som nyttar hydrogen.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Kari Sørensen Bernardini sette på vegner av A fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen:

"De ulike drosjesentralene i Bergen er i dag selv ansvarlig for å avholde kjentmannsprøver og 
språktester for tilknyttede løyvehavere og sjåfører. Innholdet i prøvene fastsettes av sentralene 
selv, og kvaliteten er ujevn.

Vi ber om at fylkesrådmannen utreder muligheten for at en nøytral tredjepart kan stå for 
kjentmannsprøver og språktester, slik at alle sjåfører blir testet på de samme kriterier. Det bes 
også om et kostnadsoverslag og forslag til hvordan dette kan finansieres."

Røysting
Innstillinga punkt 1-4 vart samrøystes vedteken.
Innstillinga punkt 5 fekk 7 røyster (H, Frp, V, MDG) og fall.
Innstillinga punkt 6 vart samrøystes vedteken.
Bernardini sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.

Vedtak

1. Fylkesutvalet godkjenner ein reduksjon på 6 % av det totale løyvetalet i Bergen køyreområde. 
Reduksjonen skal skje gjennom naturleg avgang. Det nye løyvetalet i køyreområdet skal vera 705 
løyve, fordelt på 540 ordinære drosjeløyve og 165 reserveløyve.

2. Fylkesutvalet ber drosjenæringa arbeida for å oppnå ein betre balanse mellom kvinner og menn 
både på løyvehavarsida og på sjåførsida. Ved kunngjering av ledige drosjeløyve vil 
løyvestyresmakta oppmoda kvinner til å søkja.

3. Fylkesutvalet ber drosjenæringa vera merksam på faren for etnisk polarisering mellom 
drosjesentralane.

4. Fylkesutvalet ber drosjenæringa heva kvaliteten på kjentmannsprøver og skjerpa krava i 
språktestane.

5. Fylkesutvalet ber drosjenæringa aktivt arbeide for å auka talet på miljøbilar i bilparken sin basert på 
lågutslepps- og/eller nullutsleppsteknologi, dvs. både hybrid, el-bil og bil som nyttar hydrogen.

PS 38/16 Endringar i rammeavtalen

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen sitt framlegg til justert rammeavtale, slik at denne kan 
inngåast med verknad frå 2016.

2. Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i delegasjonsreglementet:

 Fråvik i vegnormalane – skal-krav skal handsamast politisk

 Oppgåver etter tunellsikkerheitsforskrifta – ny forskrift

 Anmeldelse av hærverk – formaliserar SVV sitt ansvar

3 Fylkestinget ber om at rammeavtalen blir evaluert årleg.



Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.02.2016 

Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, A, Sp, KrF, V, MDG, Frp og H fram slikt forslag:

"Endra punkt 3:
Fylkestinget ber om at Rammeavtalen blir evaluert årleg, og lagt fram for politisk behandling."

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag med Hammer sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen sitt framlegg til justert rammeavtale, slik at denne kan 
inngåast med verknad frå 2016.

2. Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i delegasjonsreglementet:
 Fråvik i vegnormalane – skal-krav skal handsamast politisk
 Oppgåver etter tunellsikkerheitsforskrifta – ny forskrift
 Anmeldelse av hærverk – formaliserar SVV sitt ansvar

3. Rammeavtalen blir evaluert årleg, og lagt fram for politisk behandling.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen sitt framlegg til justert rammeavtale, slik at denne kan 
inngåast med verknad frå 2016.

2. Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i delegasjonsreglementet:
 Fråvik i vegnormalane – skal-krav skal handsamast politisk
 Oppgåver etter tunellsikkerheitsforskrifta – ny forskrift
 Anmeldelse av hærverk – formaliserar SVV sitt ansvar

3. Rammeavtalen blir evaluert årleg, og lagt fram for politisk behandling.

PS 39/16 Midlar til punktutbetring og trygg skuleveg 2016

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget gjev sin tilslutnad til at tiltak på totalt 21,3 mill kroner vert gjennomført i tråd med 
forslaget frå Statens vegvesen.

2. Fylkestinget opprettar ei søknadsordning for kommunane, med ei ramme på 10 mill kr. i 2016. 
Fylkestrafikksikringsutvalet får ansvaret for denne tilskotsordninga.  

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkestinget gjev sin tilslutnad til at tiltak på totalt 21,3 mill. kroner vert gjennomført i tråd med 
forslaget frå Statens vegvesen.

2. Fylkestinget opprettar ei søknadsordning for kommunane, med ei ramme på 10 mill. kr i 2016. 
Fylkestrafikksikringsutvalet får ansvaret for denne tilskotsordninga.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget gjev sin tilslutnad til at tiltak på totalt 21,3 mill. kroner vert gjennomført i tråd med 
forslaget frå Statens vegvesen.

2. Fylkestinget opprettar ei søknadsordning for kommunane, med ei ramme på 10 mill. kr i 2016. 
Fylkestrafikksikringsutvalet får ansvaret for denne tilskotsordninga.

PS 40/16 Bybanen byggetrinn 4 - forskottering av kostnader til grunnerverv

Forslag til innstilling

Fylkestinget godkjenner at fylkeskommunen forskotterer inntil 30 mill. kr i kostnader til grunnerverv til 
byggetrinn 4 av bybaneutbygginga.

Fylkestinget legg til grunn at forskotteringa vert dekka inn som ein del av den samla finansieringa av
byggetrinn 4. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget godkjenner at fylkeskommunen forskotterer inntil 30 mill. kr i kostnader til grunnerverv til 
byggetrinn 4 av bybaneutbygginga.

Fylkestinget legg til grunn at forskotteringa vert dekt inn som ein del av den samla finansieringa av 
byggetrinn 4.

PS 41/16 Søknad om finansieringsbidrag til prosjektet Stad skipstunnel

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet vedtek å løyva kr. 100. 000,- som tilskott til prosjektgruppa for Stad skipstunnel.
Løyvinga vert dekt innanfor samferdselsavdelinga sitt budsjett for 2016.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkesutvalet vedtek å løyva kr 100. 000,- som tilskott til prosjektgruppa for Stad skipstunnel. Løyvinga 
vert dekt innanfor samferdselsavdelinga sitt budsjett for 2016.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet vedtek å løyva kr 100. 000,- som tilskott til prosjektgruppa for Stad skipstunnel. Løyvinga 
vert dekt innanfor samferdselsavdelinga sitt budsjett for 2016.



PS 42/16 Høyring - innføring av flypassasjeravgift - regionale konsekvensar

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet i Hordaland ser det som uheldig at det ikkje er gjennomført ei konsekvensanalyse av 
moglege samfunnsmessige, økonomiske og miljømessige konsekvensar før avgifta vert innført. 
Innføringa av denne avgifta bør difor utsettast til  etter at ei slik konsekvensanalyse er gjennomført.

2. Innføring av den nye avgifta vil kunne få store konsekvensar for Stord lufthamn, som vil kunne miste 
ruteavgangar som følgje av nedgang i passasjergrunnlaget, og føre til dyrare flyreiser og eit 
dårlegare rutetilbod. I verste fall kan Stord lufthamn og Sunnhordland oppleve å stå utan flyrute til 
Oslo.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.02.2016 

Gustav Bahus (Frp) sette fram slikt forslag:

"Endring i punkt 1:
Fylkesutvalet i Hordaland ser det som uheldig at det ikkje er gjennomført ei konsekvensanalyse 
av moglege samfunnsmessige, økonomiske og miljømessige konsekvensar og rår difor i frå at 
avgifta vert innført.

Punkt 2 i fylkesrådmannen sitt forslag utgår."

Natalie Golis (MDG) sette fram slikt forslag:

"Nytt punkt:
Fylkesutvalet er positiv til innføringa av flypassasjeravgifta som eit effektivt og naudsynt 
strakstiltak i tråd med vedtatte mål i kutt i klimagassutslepp i Klimaplanen for Hordaland og 
nasjonalt. Av omsyn til moglege konkurransevridande, samfunnsmessige og økonomiske 
konsekvensar og pågåande endringar i arbeidsmarknaden for heile fylket, ber fylkesutvalet om 
at det blir gjennomført ein konsekvensanalyse og grundig evaluering for tiltaket."

Geir Angeltveit (V) sette fram slikt forslag:

"Alternativt punkt 1:
Fylkesutvalet i Hordaland stiller seg positiv til tiltak i flytrafikken for å redusera 
klimagassutsleppa. Men ser det som uheldig at det ikkje er gjennomført ein konsekvensanalyse 
av moglege samfunnsmessige, økonomiske og miljømessige konsekvensar før avgifta vert 
innført.

Fylkesutvalet meiner dei best treffande og rettferdige tiltaka bør innførast. Fylkesutvalet støttar 
intensjonen og innføringa av ei flypassasjeravgift, men ber om at denne og andre klimatiltak 
vert tilpassa og utgreidd i framtida.

Punkt 2 som fylkesrådmannen sitt forslag."

Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag:

"Alternativ til både punkt 1 og 2:
Fylkesutvalet ber om at konsekvensane av innføring av flypassasjeravgift blir evaluert i 
ettertid."

Nils Marton Aadland (H) sette fram slikt forslag:

"2. setning i punkt 1 blir endra: Ei evt. innføring ...

Punkt 2 går ut."

Aadland trekte forslaget sitt.

Svein Halleraker (H) sette på vegner av H, Sp, KrF og A fram slikt forslag:



"Endring i punkt 1:
Fylkesutvalet støttar intensjonen om innføring av ei eventuell miljøavgift, men ser det som 
uheldig at det ikkje er gjennomført ei konsekvensanalyse av moglege samfunnsmessige, 
økonomiske og miljømessige konsekvensar før avgifta vert innført. Innføringa av denne avgifta 
bør difor utsettast til etter at ei slik konsekvensanalyse er gjennomført.

Punkt 2 som fylkesrådmannen sitt forslag."

Røysting
Golis sitt forslag fekk 1 røyst (MDG) og fall.
Hammer sitt forslag fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall.
Angeltveit sitt forslag fekk 1 røyst (V) og fall.
Bahus sitt forslag fekk 2 røyster (FrP) og fall.
Halleraker sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 4 røyster (SV, MDG, Frp).

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkesutvalet støttar intensjonen om innføring av ei eventuell miljøavgift, men ser det som uheldig 
at det ikkje er gjennomført ei konsekvensanalyse av moglege samfunnsmessige, økonomiske og 
miljømessige konsekvensar før avgifta vert innført. Innføringa av denne avgifta bør difor utsettast til  
etter at ei slik konsekvensanalyse er gjennomført.

2. Innføring av den nye avgifta vil kunne få store konsekvensar for Stord lufthamn, som vil kunne miste 
ruteavgangar som følgje av nedgang i passasjergrunnlaget, og føre til dyrare flyreiser og eit 
dårlegare rutetilbod. I verste fall kan Stord lufthamn og Sunnhordland oppleve å stå utan flyrute til 
Oslo. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Silje Hjemdal (Frp) sette fram slikt forslag:

"Endring i punkt 1:
Fylkesutvalet i Hordaland ser det som uheldig at det ikkje er gjennomført ei konsekvensanalyse 
av moglege samfunnsmessige, økonomiske og miljømessige konsekvensar og rår difor i frå at 
avgifta vert innført.

Punkt 2 i fylkesrådmannen sitt forslag utgår."

Anne Beth Njærheim (V) sette fram slikt forslag:

"Alternativt punkt 1:
Fylkesutvalet i Hordaland stiller seg positiv til tiltak i flytrafikken for å redusera 
klimagassutsleppa. Men ser det som uheldig at det ikkje er gjennomført ein konsekvensanalyse 
av moglege samfunnsmessige, økonomiske og miljømessige konsekvensar før avgifta vert 
innført.

Fylkesutvalet meiner dei best treffande og rettferdige tiltaka bør innførast. Fylkesutvalet støttar 
intensjonen og innføringa av ei flypassasjeravgift, men ber om at denne og andre klimatiltak 
vert tilpassa og utgreidd i framtida.

Punkt 2 som fylkesrådmannen sitt forslag."

Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag:

"Nytt punkt:
Fylkesutvalet er positiv til innføringa av flypassasjeravgifta som eit effektivt og naudsynt 
strakstiltak i tråd med vedtatte mål i kutt i klimagassutslepp i Klimaplanen for Hordaland og 
nasjonalt. Av omsyn til moglege konkurransevridande, samfunnsmessige og økonomiske 
konsekvensar og pågåande endringar i arbeidsmarknaden for heile fylket, ber fylkesutvalet om 
at det blir gjennomført ein konsekvensanalyse og grundig evaluering for tiltaket."



Røysting
Golis sitt forslag fekk 2 røyster (MDG, SV) og fall.
Hjemdal sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall.
Njærheim sitt forslag fekk 1 røyst (V) og fall.
Innstillinga punkt 1 vart vedteken mot 5 røyster (Frp, V, MDG, SV).
Innstillinga punkt 2 vart vedteken mot 2 røyster (MDG, SV).

Vedtak

1. Fylkesutvalet støttar intensjonen om innføring av ei eventuell miljøavgift, men ser det som uheldig at 
det ikkje er gjennomført ei konsekvensanalyse av moglege samfunnsmessige, økonomiske og 
miljømessige konsekvensar før avgifta vert innført. Innføringa av denne avgifta bør difor utsettast til  
etter at ei slik konsekvensanalyse er gjennomført.

2. Innføring av den nye avgifta vil kunne få store konsekvensar for Stord lufthamn, som vil kunne miste 
rute-avgangar som følgje av nedgang i passasjergrunnlaget, og føre til dyrare flyreiser og eit 
dårlegare rutetilbod. I verste fall kan Stord lufthamn og Sunnhordland oppleve å stå utan flyrute til 
Oslo.

PS 43/16 Bussanlegg i Sunnhordland

Forslag til innstilling

Fylkestinget godkjenner det framlagde forprosjektet for bussanlegga på Stord og Bømlo med ei 
kostnadsramme på 125 mill.kr.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.02.2016 

Svein Halleraker  stilte spørsmål om han var ugild fordi han er prosjektansvarleg for bussanlegget på 
vegner av arkitektkontoret han arbeider i. Halleraker gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han 
var ugild. Utval for miljø og samferdsel vedtok samrøystes at Svein Halleraker var ugild, jf. 
forvaltningslova § 6, 2. ledd. 

Svein Halleraker gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkestinget godkjenner det framlagde forprosjektet for bussanlegga på Stord og Bømlo med ei 
kostnadsramme på 125 mill. kr.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget godkjenner det framlagde forprosjektet for bussanlegga på Stord og Bømlo med ei 
kostnadsramme på 125 mill. kr.

PS 44/16 Revidert og utvida drosjereglement for Bergen køyreområde

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet godkjenner revidert og utvida drosjereglement for Bergen køyreområde slik det ligg føre i 
nærverande sak. Det reviderte drosjereglementet er ei lokal forskrift og skal kunngjerast i Norsk 
Lovtidend.



Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 14.01.2016 

Roald Kvamme (A) sette fram slikt forslag:

"Saka vert utsett. 

Det vert vist til ein varsla evalueringsrapport om drosjenæringa og utvalet ynskjer at denne vert 
lagt fram før det vert gjort vedtak i saka. I tillegg vil ein fylgja opp vedtak i samferdsleutvalet 
den 19.08.2015 og invitera representantar frå drosjenæringa til å leggja fram sine synspunkt for 
utvalet. Ein ynskjer også å invitera representantar frå arbeidstakarorganisasjonane. Det er eit 
ynskje at dette vert gjort på neste møte i utval for miljø og samferdsel den 10./11. februar."

Røysting (forslaget om utsetjing)
Kvamme sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Saka vert utsett.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 29.01.2016 

Saka var utsett i utval for miljø og samferdsel, og vart difor ikkje behandla.

Vedtak

Saka vert utsett.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.02.2016 

Gustav Bahus (Frp) sette på vegner av Frp, KrF, A, MDG, Sp, og H fram slikt forslag:

"Alternativ:
Fylkesutvalet godkjenner revidert og utvida drosjereglement for Bergen køyreområde slik det 
ligg føre i nærverande sak, utan ein reduksjon frå 60 % til 50 % i maksimalt tal på tilknytta 
løyve i ein sentral. Det reviderte drosjereglementet er ei lokal forskrift og skal kunngjerast i 
Norsk Lovtidend."

Røysting
Bahus sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (H).

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkesutvalet godkjenner revidert og utvida drosjereglement for Bergen køyreområde slik det ligg føre i 
nærverande sak, utan ein reduksjon frå 60 % til 50 % i maksimalt tal på tilknytta løyve i ein sentral. Det 
reviderte drosjereglementet er ei lokal forskrift og skal kunngjerast i Norsk Lovtidend.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner revidert og utvida drosjereglement for Bergen køyreområde slik det ligg føre i 
nærverande sak, utan ein reduksjon frå 60 % til 50 % i maksimalt tal på tilknytta løyve i ein sentral. Det 
reviderte drosjereglementet er ei lokal forskrift og skal kunngjerast i Norsk Lovtidend.



PS 45/16 Søknad om å justere takst og rabattsystemet i Bømlopakken - uttale

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet sluttar seg til søknaden om å endra takst- og rabattordninga for Bømlopakken slik det 
kjem fram av søknaden, med unntak av å endra timeregelen frå 1 time til ½ time.

2. Fylkesutvalet sluttar seg og til ynskje frå Bømlo kommune om å gjennomføra ei utgreiing om 
moglegheit for revisjon av Bømlopakken.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkesutvalet sluttar seg til søknaden om å endra takst- og rabattordninga for Bømlopakken slik det 
kjem fram av søknaden, med unntak av å endra timeregelen frå 1 time til ½ time.

2. Fylkesutvalet sluttar seg og til ynskje frå Bømlo kommune om å gjennomføra ei utgreiing om 
moglegheit for revisjon av Bømlopakken.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet sluttar seg til søknaden om å endra takst- og rabattordninga for Bømlopakken slik det 
kjem fram av søknaden, med unntak av å endra timeregelen frå 1 time til ½ time.

2. Fylkesutvalet sluttar seg og til ynskje frå Bømlo kommune om å gjennomføra ei utgreiing om 
moglegheit for revisjon av Bømlopakken.

PS 46/16 Omklassifisering av strekning av Rv 13 utanfor Jobergstunnelen -
høyring

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet tilrår at gamlevegen utanfor Jobergstunnelen på Rv. 13, ikkje vert omklassifisert til 
kommunal veg, men får framleis status som riksveg.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkesutvalet tilrår at gamlevegen utanfor Jobergstunnelen på Rv. 13, ikkje vert omklassifisert til 
kommunal veg, men får framleis status som riksveg.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet tilrår at gamlevegen utanfor Jobergstunnelen på Rv. 13, ikkje vert omklassifisert til 
kommunal veg, men får framleis status som riksveg.



PS 47/16 Kollektivtilbodet på Varden i Bergen

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet er nøgd med at det er gjennomført dialogmøte med representantar for 
innbyggjarinitiativet på Varden, og at dette har gitt større klarheit i problemstillingane knytt til 
rutetilbodet på Vardenområdet som følgje av omlegging av linje 4.

2. Konkrete tiltak vil bli lagt fram i samband med sak om bruk av auka rammer til styrking av 
rutetilbodet i Bergen. Tiltak vil tidlegast bli sett i verk i samband med årleg ruteendring i august.

3. Det vert ikkje vurdert nye endringar på trasé for linje 4.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.02.2016 

Geir Angeltveit (V) sette på vegner av V, Frp og H fram slikt forslag:

"Nytt første avsnitt:
Fylkesutvalet ber om at Skyss skal ha dialog med kommunane når det gjeld endringar av linjer, 
og at lokale behov må vega tungt når linjer endrast.

Fylkesutvalet ber om at annakvar rute på linje 4 må gå heilt til Varden snuplass. Fylkesutvalet 
ber om at Skyss skal vurdera behovet for busstrasé og ruter på ny når Varden skole vert 
gjenopna."

Røysting
Angeltveit sitt forslag fekk 6 røyster (V, Frp, H) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkesutvalet er nøgd med at det er gjennomført dialogmøte med representantar for 
innbyggjarinitiativet på Varden, og at dette har gitt større klarheit i problemstillingane knytt til 
rutetilbodet på Vardenområdet som følgje av omlegging av linje 4.

2. Konkrete tiltak vil bli lagt fram i samband med sak om bruk av auka rammer til styrking av 
rutetilbodet i Bergen. Tiltak vil tidlegast bli sett i verk i samband med årleg ruteendring i august.

3. Det vert ikkje vurdert nye endringar på trasé for linje 4.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV, A, Sp og KrF fram slikt forslag:

"Nytt punkt:
Fylkesutvalet føreset at nye tiltak sikrar kopling med kollektivtrafikk mellom Varden, 
Hesjaholtet, Myrholtet og vidare mot Spelhaugen for tilgjenge til servicefunksjonar her."

Anne Beth Njærheim (V) sette fram slikt forslag:

"Nytt punkt:
Fylkesutvalet ber om at Skyss skal ha dialog med kommunane når det gjeld endringar av linjer, 
og at lokale behov må vega tungt når linjer vert endra."

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken.
Oen sitt forslag vart vedteke mot 7 røyster (Frp, H, V, MDG).
Njærheim sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Fylkesutvalet er nøgd med at det er gjennomført dialogmøte med representantar for 
innbyggjarinitiativet på Varden, og at dette har gitt større klarheit i problemstillingane knytt til 



rutetilbodet på Vardenområdet som følgje av omlegging av linje 4.

2. Konkrete tiltak vil bli lagt fram i samband med sak om bruk av auka rammer til styrking av 
rutetilbodet i Bergen. Tiltak vil tidlegast bli sett i verk i samband med årleg ruteendring i august.

3. Det vert ikkje vurdert nye endringar på trasé for linje 4.

4. Fylkesutvalet føreset at nye tiltak sikrar kopling med kollektivtrafikk mellom Varden, Hesjaholtet, 
Myrholtet og vidare mot Spelhaugen for tilgjenge til servicefunksjonar her.

5. Fylkesutvalet ber om at Skyss skal ha dialog med kommunane når det gjeld endringar av linjer, og at 
lokale behov må vega tungt når linjer vert endra.

PS 48/16 Plan for kompetanseutvikling. Strategi 2016 - 2020. Tiltak 2016/17

Forslag til innstilling

Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen sine prioriteringar i Plan for kompetanseutvikling. Strategi 
2016-2020. Tiltak 2016/1.

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 04.02.2016 

Tom Knudsen/Roger Pilskog sette fram følgjande forslag på vegne av NHO/LO:

1. Som innstillingen

2. Yrkesopplæringsnemnda ber om at kompetanseutvikling for fellesfaglærere og 

programfaglæreres status og ønsket utvikling, behandles som eget punkt i planen.

3. Yrkesopplæringsnemnda ber om at undervisningskompetanse og formell kompetanse innen 

yrkesfag kartlegges i Hordaland slik det er gjort i Oslo Akershus, og at 

Yrkesopplæringsnemnda får en egen sak på dette.

Røysting
Knudsen/Pilskog sitt forslag var samrøystes vedteke

Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda:

Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen sine prioriteringar i Plan for kompetanseutvikling. Strategi 
2016-2020. Tiltak 2016/1.

Yrkesopplæringsnemnda ber om at kompetanseutvikling for fellesfaglærere og programfaglæreres status 
og ønsket utvikling, behandles som eget punkt i planen.

Yrkesopplæringsnemnda ber om at undervisningskompetanse og formell kompetanse innen yrkesfag 
kartlegges i Hordaland slik det er gjort i Oslo Akershus, og at Yrkesopplæringsnemnda får en egen sak 
på dette.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 10.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen sine prioriteringar i Plan for kompetanseutvikling. Strategi 
2016-2020. Tiltak 2016/1.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.



Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen sine prioriteringar i Plan for kompetanseutvikling. Strategi 
2016-2020. Tiltak 2016/1.

PS 49/16 Tertnes vgs - romprogram

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet godkjenner at det framlagte romprogrammet/skisseprosjektet vert lagt til grunn for vidare 
planlegging av tilbygg-, ombygging og rehabilitering av Tertnes vgs.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 11.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkesutvalet godkjenner at det framlagte romprogrammet/skisseprosjektet vert lagt til grunn for vidare 
planlegging av tilbygg-, ombygging og rehabilitering av Tertnes vgs

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner at det framlagte romprogrammet/skisseprosjektet vert lagt til grunn for vidare 
planlegging av tilbygg-, ombygging og rehabilitering av Tertnes vgs.

PS 50/16 Høyringsuttale - ny læreplan studiespesialiserande utdanningsprogram 
for media og kommunikasjon

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til framlagt forslag til læreplanar i studieførebuande utdanningsprogram for 
Medium og kommunikasjon med atterhald for merknader som kjem fram i høyringssvaret. 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 11.02.2016 

Det var 13 representantar tilstades.

Elisabeth Toft Erichsen (V) sette fram slikt forslag:

Tillegg:
"Stryke følgjande i kommentar til læreplan i medieuttrykk (3.28).
"Fylkesrådmannen ber difor ..........fyrste året." "

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag med Erichsen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkesutvalet sluttar seg til framlagt forslag til læreplanar i studieførebuande utdanningsprogram 
for Medium og kommunikasjon med atterhald for merknader som kjem fram i høyringssvaret. 

2. Stryke følgjande i kommentar til læreplan i medieuttrykk (3.28).
"Fylkesrådmannen ber difor ..........fyrste året."



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Det var 14 representantar til stades.

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet sluttar seg til framlagt forslag til læreplanar i studieførebuande utdanningsprogram for 
Medium og kommunikasjon med atterhald for merknader som kjem fram i høyringssvaret. 

2. Stryke følgjande i kommentar til læreplan i medieuttrykk (3.28).
"Fylkesrådmannen ber difor ..........fyrste året."

PS 51/16 Anmoding om uttale - Søknad etter friskolelova - Danielsen 
Intensivgymnas

Forslag til innstilling

Ei godkjenning vil ha negative konsekvensar for den offentlege skulestrukturen, om enn ikkje dramatiske. 
Fylkesrådmannen tilrår ikkje at søknaden vert godkjent.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 11.02.2016 

Leiaren gjorde merksam på at det i andre setning i innstillinga skal stå "fylkesutvalet" i staden for 
fylkesrådmannen.

Rasmus Laupsa Rasmussen (A) sette fram slikt forslag: 

"Tillegg:
For å prøve å auke gjennomføringa i vidaregåande opplæring har ein tverrpolitisk i Hordaland lagt ned 
tilbod om allmennfaglig påbygging i den offentlege skulen. Ei utviding av tilbodet i private skuler, vil 
svekke fylkeskommunens muligheit til å dimensjonere tilbodet i tråd med dei strategiane ein har for å 
auke gjennomføringa."

Rosalin Fosse (Frp) sette fram slikt forslag:

"Alternativ:
Hordaland fylkeskommune har ingen anmerkninger til søknaden."

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag med Rasmussen sitt forslag vart vedteke som til innstilling til fylkesutvalet 
mot 6 røyster (Krf, MDG, H og Frp).
Fosse sitt forslag fekk 6 røster (KrF, MDG, H og Frp) og fall.

Innstilling til fylkesutvalet

Ei godkjenning vil ha negative konsekvensar for den offentlege skulestrukturen, om enn ikkje dramatiske. 
Fylkesutvalet tilrår ikkje at søknaden vert godkjent.

For å prøve å auke gjennomføringa i vidaregåande opplæring har ein tverrpolitisk i Hordaland lagt ned 
tilbod om allmennfaglig påbygging i den offentlege skulen. Ei utviding av tilbodet i private skuler, vil 
svekke fylkeskommunens muligheit til å dimensjonere tilbodet i tråd med dei strategiane ein har for å 
auke gjennomføringa.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Silje Hjemdal (Frp) sette fram slikt forslag:

"Alternativ:
Hordaland fylkeskommune har ingen anmerkninger til søknaden."



Røysting
Hjemdal sitt forslag fekk 7 røyster (Frp, H, MDG, KrF) og fall.
Innstillinga vart vedteken mot 7 røyster (Frp, H, MDG, KrF).  

Vedtak

Ei godkjenning vil ha negative konsekvensar for den offentlege skulestrukturen, om enn ikkje dramatiske. 
Fylkesutvalet tilrår ikkje at søknaden vert godkjent.

For å prøve å auke gjennomføringa i vidaregåande opplæring har ein tverrpolitisk i Hordaland lagt ned 
tilbod om allmennfaglig påbygging i den offentlege skulen. Ei utviding av tilbodet i private skular, vil 
svekke fylkeskommunens muligheit til å dimensjonere tilbodet i tråd med dei strategiane ein har for å 
auke gjennomføringa.

PS 52/16 Oversikt over folkehelsa i Hordaland 2015-2019

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek «Folkehelsa i Hordaland 2015» til orientering.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 11.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkestinget tek «Folkehelsa i Hordaland 2015» til orientering.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 11.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkestinget tek "Folkehelsa i Hordaland 2015" til orientering.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 16.02.2016 

Geir Kjell Andersland (V) sette fram slikt forslag:

"Tillegg:
Oversikta over folkehelsa i Hordaland viser behov for å halde særleg fokus på oppvekstpolitikk 
og betra trafikksikring."

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag med Andersland sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkestinget tek "Folkehelsa i Hordaland 2015" til orientering.

Oversikta over folkehelsa i Hordaland viser behov for å halde særleg fokus på oppvekstpolitikk og betra 
trafikksikring.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Anne Beth Njærheim (V) sette fram slikt forslag:

"Tillegg:
Fylkestinget meiner at følgjande område bør ha særskild fokus i kommande fireårsperiode, 
jamfør utfordringsbiletet for Hordaland.

 fokus på å sikre sunne og trygge oppvekstmiljø
 fokus på å hindre aukande sosioøkonomiske skilnader
 trafikksikring"

Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag:

"Tillegg:
Vald i nære relasjonar er eit stort samfunnsproblem både på individ- og samfunnsnivå og har 
innverknad på folkehelsa.

Fylkestinget ber om at det vert rapportert på dette i framtidige planar.

Det er og viktig at ein har fokus opp mot kommunane for å sjå om det er rom for betring av 
kommunane si merksemd på dette området."

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Njærheim sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Oen sitt forslag vart vedteke mot 7 røyster (H, Frp, V, MDG).

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget tek "Folkehelsa i Hordaland 2015" til orientering.

Oversikta over folkehelsa i Hordaland viser behov for å halde særleg fokus på oppvekstpolitikk og betra 
trafikksikring.

Fylkestinget meiner at følgjande område bør ha særskild fokus i kommande fireårsperiode, jamfør 
utfordringsbiletet for Hordaland.

 fokus på å sikre sunne og trygge oppvekstmiljø
 fokus på å hindre aukande sosioøkonomiske skilnader
 trafikksikring

Vald i nære relasjonar er eit stort samfunnsproblem både på individ- og samfunnsnivå og har innverknad 
på folkehelsa. Fylkestinget ber om at det vert rapportert på dette i framtidige planar.

Det er og viktig at ein har fokus opp mot kommunane for å sjå om det er rom for betring av kommunane 
si merksemd på dette området.

PS 53/16 Endringar i Industrikonsesjonsloven - høyringsfråsegn

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet godkjenner høyringsuttalen som er sendt til Olje- og energidepartementet i samband med 
lovforslaget om å justere Industrikonsesjonsloven av 14. desember 1917 nr. 16 om erverv av vassfall 
mm slik at private aktørar skal kunne erverve inntil 1/3 av kapital og stemmene i offentlege ansvarlege 
vasskraftselskap. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Sigbjørn Framnes (Frp) og Benthe Bondhus (Sp) stilte spørsmål om dei var ugilde fordi dei er 
styremedlem og varamedlem i Sunnhordland kraftlag (SKL). Framnes og Bondhus gjekk frå under 
vurderinga av spørsmålet om dei var ugilde. Fylkesutalet vedtok samrøystes at dei ikkje var ugilde etter 
forvaltningslova § 6, 1. og 2. ledd. 



Sigbjørn Framnes og Benthe Bondhus tiltredde saksbehandlinga.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner høyringsuttalen som er sendt til Olje- og energidepartementet i samband med 
lovforslaget om å justere Industrikonsesjonsloven av 14. desember 1917 nr. 16 om erverv av vassfall 
mm slik at private aktørar skal kunne erverve inntil 1/3 av kapital og stemmene i offentlege ansvarlege 
vasskraftselskap. 

PS 54/16 Vurdering av ordninga med 3-årig fylkeskommunal driftstøtte

Forslag til vedtak

Fylkestinget vedtek at driftsstøtte til kultur- og idrettsverksemder over kulturbudsjettet, vert tildelt etter ei 
ordning med krav til årleg omsøking, og ber fylkesrådmannen leggja til rette for dette.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 16.02.2016

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (H, Frp, V).

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkestinget vedtek at driftsstøtte til kultur- og idrettsverksemder over kulturbudsjettet, vert tildelt etter ei 
ordning med krav til årleg omsøking, og ber fylkesrådmannen leggja til rette for dette.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Røysting
Innstillinga vart vedteken som innstilling til fylkestinget mot 7 røyster (H, Frp, V, MDG).

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget vedtek at driftsstøtte til kultur- og idrettsverksemder over kulturbudsjettet, vert tildelt etter ei 
ordning med krav til årleg omsøking, og ber fylkesrådmannen leggja til rette for dette.

PS 55/16 Stendafjellet - masseuttak og avfallsdeponi. Godkjenning av 
tilleggsavtale.

Forslag til innstilling

Fylkestinget godkjenner vedlagte tilleggsavtale om masseuttak og avfallsdeponi i Stendafjellet mellom  
Hordaland fylkeskommune og Fana Stein & Gjenvinning AS.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag:

"Saka vert utsett til fylkesutvalet sitt ekstra møte før fylkestinget 08.03.2016.

Ber om svar på følgjande når saka vert lagt fram igjen: 
1. Vert det lagra spesialavfall der? I såfall kva?
2. Er det pålegg frå fylkesmannen om å rydda opp?
3. Vil ei utviding (mot ev. Lagunen) føra til forureining av grunnvatnet?
4. Vil tunellarbeid med den nye motorvegen kunne laga sprekker  i fjellet og auka faren for 

forureining?"



Røysting (forslaget om utsetjing)
Oen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling til fylkestinget

Saka vert utsett til fylkesutvalet sitt ekstra møte før fylkestinget 08.03.2016. Innstilling til fylkestinget vert 
lagt fram etter dette møtet.

PS 56/16 Val av styret til stiftinga Skrivekunstakademiet i Hordaland 2016 - 2020

Forslag til vedtak

For valperioden 2016-2020 vel representantskapet følgjande som medlemmer og varamedlemmer til 
styret for stiftinga Skrivekunstakademiet i Hordaland:

Medlemer: 
1. ........................................................................... 
2. ...........................................................................
3. ...........................................................................
4. ........................................................................... (Den norske Forfatterforening) 
5. ........................................................................... (Universitetet i Bergen)

Varamedlemmer:
1. ...........................................................................
1. ...........................................................................
1. ...........................................................................
1. ...........................................................................
1. ...........................................................................

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Sveinung Valle (A) gjorde framlegg om følgjande om medlemer og varamedlemer til styret for stiftinga 
Skrivekunstakademiet i Hordaland:

Medlemer: 
1. Rasmus Laupsa Rasmussen (A), styreleiar 
2. Aud Karin Oen (SV)
3. Børge Lunde (H)
4. ........................................................................... (Den norske Forfatterforening) 
5. ........................................................................... (Universitetet i Bergen)

Varamedlemmer:
1. Alexander Fosse Andersen (Sp)
1. Beate Husa (KrF)
1. Ragnhild Fagerbakke (H)
1. ...........................................................................
1. ...........................................................................

Røysting
Valle sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

For valperioden 2016-2020 vel representantskapet følgjande som medlemmer og varamedlemmer til 
styret for stiftinga Skrivekunstakademiet i Hordaland:



Medlemer: 
1. Rasmus Laupsa Rasmussen (A), styreleiar 
2. Aud Karin Oen (SV)
3. Børge Lunde (H)
4. ........................................................................... (Den norske Forfatterforening) 
5. ........................................................................... (Universitetet i Bergen)

Varamedlemmer:
1. Alexander Fosse Andersen (Sp)
1. Beate Husa (KrF)
1. Ragnhild Fagerbakke (H)
1. ...........................................................................
1. ...........................................................................

PS 57/16 Tilslutnad til endring av Festspillene i Bergen sine vedtekter

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til endring av vedtektene for Festspillene i Bergen, jfr § 4.1 vedkomande 
oppnemning av nye styremedlemer.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 16.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkesutvalet sluttar seg til endring av vedtektene for Festspillene i Bergen, jfr. § 4.1 vedkomande 
oppnemning av nye styremedlemer.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Følgjande stilte spørsmål om dei var ugilde:

 Anne Gine Hestetun (A) er ordførar for representantskapen for Festspillene
 Silja Ekeland Bjørkly (H) er styremedlem same stad
 Silje Hjemdal (Frp) er varamedlem til styret (har ikkje møtt)
 Mona Røsvik Strømme (H) var styremedlem tidlegare

Hestetun, Bjørkly, Hjemdal og Strømme gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om dei var ugilde. 

Det var 11 representantar til stades.

Fylkesvaraordførar Pål Kårbø (KrF) leidde møtet.

Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Anne Gine Hestetun og Silja Ekeland Bjørkly var ugilde, jf. 
forvaltningslova § 6, 1. ledd e. 

Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Silje Hjemdal og Mona Røsvik Strømme ikkje var ugilde etter 
forvaltningslova § 6, 1. og 2. ledd.

Hestetun og Bjørkly gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 13 representantar til stades.

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet sluttar seg til endring av vedtektene for Festspillene i Bergen, jfr. § 4.1 vedkomande 
oppnemning av nye styremedlemer.



PS 58/16 Rovviltnemnda - nyval

Forslag til vedtak

1. Som medlem i Rovviltnemnda Vest vert .................... oppnemnd for valperioden 2016-2020.
2. Som varamedlem i Rovviltnemnda Vest vert .................... oppnemnd for valperioden 2016-2020.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Sveinung Valle (A) gjorde framlegg om Helge Nævdal (A) som medlem og Silje Hjemdal (FrP) som 
varamedlem i Rovviltnemnda.

Røysting
Valle sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Som medlem i Rovviltnemnda Vest vert Helge Nævdal (A) oppnemnd for valperioden 2016-2020.

2. Som varamedlem i Rovviltnemnda Vest vert Silje Hjemdal (FrP) oppnemnd for valperioden 2016-
2020.

PS 59/16 Stiftelsen Fjelberg prestegard - nyval

Forslag til vedtak

Som medlem i Stiftelsen Fjelberg prestegard vert .................... oppnemnd for valperioden 2016-2020.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Sveinung Valle (A) gjorde framlegg om Synnøve Solbakken (A) som medlem i Stiftelsen Fjelberg 
prestegard.

Røysting
Valle sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Som medlem i Stiftelsen Fjelberg prestegard vert Synnøve Solbakken (A) oppnemnd for valperioden 
2016-2020.

PS 60/16 Museumsplanmidlar 2016

Forslag til innstilling

Denne saka inneheld forslag om følgjande fordeling av museumsplanmidlane, 2 mill. kr: 

1. Fylkestinget følgjer opp PS 65/2015, og løyver 200 000 kr til konsolidering mellom Bjørn West-
museet og Museum Vest av museumsplanmidlane. 

2. Fylkestinget løyver 100 000 kr til Samlingsråd for musea i arbeidet med dokumentasjon av kulturarv i 
samband med omstillingar i bedrifter og offentlege institusjonar. Midlane vert fordelt til 
Bevaringstenestene som er fellestenestene for musea i Hordaland.

3. Fylkestinget sluttar opp om retningslinene for tilskotsordninga ”Museumsløft 2016” på til saman 1,7 
mill. kr. Tildeling vert handsama av utval for kultur, idrett og regional utvikling.

4. Fylkestinget ser behovet for at arbeidet og prosess med nytt fellesmagasin vert drøfta og handsama 
i eiga sak i Utval for kultur, Idrett og regional utvikling.



Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 16.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkestinget følgjer opp PS 65/2015, og løyver 200 000 kr til konsolidering mellom Bjørn West-
museet  og Museum Vest av museumsplanmidlane. 

2. Fylkestinget løyver 100 000 kr til Samlingsråd for musea i arbeidet med dokumentasjon av kulturarv i 
samband med omstillingar i bedrifter og offentlege institusjonar. Midlane vert fordelt til 
Bevaringstenestene som er fellestenestene for musea i Hordaland.

3. Fylkestinget sluttar opp om retningslinene for tilskotsordninga "Museumsløft 2016" på til saman 1,7 
mill. kr. Tildeling vert handsama av utval for kultur, idrett og regional utvikling.

4. Fylkestinget ser behovet for at arbeidet og prosess med nytt fellesmagasin vert drøfta og handsama 
i eiga sak i utval for kultur, Idrett og regional utvikling.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget følgjer opp PS 65/2015, og løyver 200 000 kr til konsolidering mellom Bjørn West-
museet og Museum Vest av museumsplanmidlane. 

2. Fylkestinget løyver 100 000 kr til Samlingsråd for musea i arbeidet med dokumentasjon av kulturarv i 
samband med omstillingar i bedrifter og offentlege institusjonar. Midlane vert fordelt til 
Bevaringstenestene som er fellestenestene for musea i Hordaland.

3. Fylkestinget sluttar opp om retningslinene for tilskotsordninga "Museumsløft 2016" på til saman 1,7 
mill. kr. Tildeling vert handsama av utval for kultur, idrett og regional utvikling.

4. Fylkestinget ser behovet for at arbeidet og prosess med nytt fellesmagasin vert drøfta og handsama 
i eiga sak i utval for kultur, Idrett og regional utvikling.

PS 61/16 Finansforvaltninga i 2015

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek rapporten om finansforvaltninga i 2015 til orientering.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget tek rapporten om finansforvaltninga i 2015 til orientering.

PS 62/16 Fylkeskommunal garanti for Nordhordlandspakken

Forslag til innstilling

1. Hordaland fylkeskommune gjev sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 750 mill. kr som 
Nordhordlandspakken AS tek opp til finansiering av veginvesteringar.

2. Garantien gjeld for hovedstol på inntil 750 mill. kr, med tillegg av 10 % av til ei kvar tid gjeldande 



hovedstol til dekning av påløpne renter og omkostningar.

3. Garantiansvaret gjeld til utgangen av innkrevjingsperioden for bompengar (12 år) med tillegg av inntil 
2 år, jfr. garantiforskriften § 3.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Pål Kårbø (KrF) stilte spørsmål om han var ugild fordi han er styreleiar i Nordhordlandspakken. Kårbø 
gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var ugild. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Pål 
Kårbø var ugild, jf. forvaltningslova § 6, 1. ledd e. 

Pål Kårbø gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (MDG).

Innstilling til fylkestinget

1. Hordaland fylkeskommune gjev sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 750 mill. kr som 
Nordhordlandspakken AS tek opp til finansiering av veginvesteringar.

2. Garantien gjeld for hovudstol på inntil 750 mill. kr, med tillegg av 10 % av til ei kvar tid gjeldande 
hovudstol til dekking av påløpne renter og omkostningar.

3. Garantiansvaret gjeld til utgangen av innkrevjingsperioden for bompengar (12 år) med tillegg av inntil 
2 år, jfr. garantiforskrifta § 3.

PS 63/16 Midlertidig tidsdifferensierte bompengetakstar - strakstiltak ved fare for 
høg luftforureining

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget ber Samferdselsdepartementet, med heimel i veglova § 27-2, fastsette forskrift om 
mellombelse tidsdifferensierte bompengetakstar i Bergen, til bruk på dagar med fare for høg 
luftforureining. 

2. Fylkestinget vil at det skal fastsettast forskrift for bruk i framtidige tilfelle med fare for høg 
luftforureining i Bergen.

3. Fylkestinget legg til grunn at takstane vert tatt i bruk i samsvar med tilrådingane i vedlagte 
grunnlagsnotat, med følgjande sentrale forhold: 

a) Takstnivå og forureiningsnivå: 
Det vert opna for å sette i verk femdobling av gjeldande bompengetakstar ved varsel om 
høg luftforureining, definert som overskriding av grenseverdiane for NO2 og PM10, som er 
venta å vare i to dagar eller meir.

b) Praktisk gjennomføring: 
Tiltaket vert integrert i Bergen kommune sin til ein kvar tid gjeldande beredskapsplan, med 
føreslåtte justeringar/suppleringar som er omtalt i vedlagte grunnlagsnotat. 

c) Kostnader og finansiering: 

Meir- eller mindreinntektar som følgje av iverksetting av tiltaket vert handtert av Bergen 
bompengeselskap a/s. Det inkluderer kompensasjon til Hordaland fylkeskommune for 
kostnadar knytt til gratis kollektivtransport. Statens vegvesen vil inngå ein tilleggsavtale med 
selskapet etter at Samferdselsdepartementet har fastsatt takstforskrift.

4. Fram mot iverksetting av tiltaket skal moglege unntaksordningar for vare- og nyttetransport 
vurderast. 

5. Fylkestinget legg til grunn av Samferdselsdepartementet vil fastsette sentral takstforskrift på 



grunnlag av lokalt forslag så raskt som mogleg, og i tett dialog med Bergen kommune og Hordaland 
fylkeskommune. Fylkestinget vil understreke at det er avgjørande at tiltaket er klart til å kunne 
iverksettast i god tid før vinteren 2016/2017. 

6. Fylkestinget gjev sin tilslutning til at tiltaket inngår i Bergen kommune sin beredskapsplan og at 
byrådet kan iverksette tiltaket når vilkåra i takstforskrifta er oppfylt.

7. Fylkestinget vil understreke behovet for god dialog med fylkeskommunen og andre relevante etatar i 
forkant av innføring og gjennomføring av tiltaket. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av H, Frp, V og MDG fram slikt forslag:

"Saken utsettes for behandling i fagutvalget, utvalg for miljø og samferdsel, før ny behandling i 
fylkesutvalget. Saken konsekvensutredes av administrasjonen før behandling i utvalg for miljø 
og samferdsel."

Røysting (forslaget om utsetjing)
Bjørkly sitt forslag fekk 7 røyster (H, Frp, V, MDG) og fall.

Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag:

1. "Det vert  innført mellombelse kollektivfelt på alle firefelts innfartsårar i periodar med varsel 
om forureina luft som gjev helsefare. Kollektivfelt vil gje eit betre tilbod og auke 
moglegheitene for effektiv bruk av bussane.

2. Farten vert sett ned til 60 km/t for å redusera faren for trafikkulykker og for å redusera 
utslepp.

3. Det vert iverksett eit arbeid for å vurdera korleis kollektivfelt kan bidra til justerte ruter ved 
raskere og køfri framkomst for bussane."

Røysting
Oen sitt forslag fekk 3 røyster (SV, MDG, V) og fall.
Innstillinga vart vedteken som innstilling til fylkestinget mot 5 røyster (H, Frp).

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget ber Samferdselsdepartementet, med heimel i veglova § 27-2, fastsette forskrift om 
mellombelse tidsdifferensierte bompengetakstar i Bergen, til bruk på dagar med fare for høg 
luftforureining.

2. Fylkestinget vil at det skal fastsettast forskrift for bruk i framtidige tilfelle med fare for høg 
luftforureining i Bergen.

3. Fylkestinget legg til grunn at takstane vert tatt i bruk i samsvar med tilrådingane i vedlagte 
grunnlagsnotat, med følgjande sentrale forhold:

a) Takstnivå og forureiningsnivå: 
Det vert opna for å sette i verk femdobling av gjeldande bompengetakstar ved varsel om 
høg luftforureining, definert som overskriding av grenseverdiane for NO2 og PM10, som er 
venta å vare i to dagar eller meir.

b) Praktisk gjennomføring: 
Tiltaket vert integrert i Bergen kommune sin til ein kvar tid gjeldande beredskapsplan, med 
føreslåtte justeringar/suppleringar som er omtalt i vedlagte grunnlagsnotat. 

c) Kostnader og finansiering: 
Meir- eller mindreinntekter som følgje av iverksetting av tiltaket vert handtert av Bergen 
bompengeselskap a/s. Det inkluderer kompensasjon til Hordaland fylkeskommune for 
kostnader knytt til gratis kollektivtransport. Statens vegvesen vil inngå ein tilleggsavtale med 
selskapet etter at Samferdselsdepartementet har fastsett takstforskrift.



4. Fram mot iverksetting av tiltaket skal moglege unntaksordningar for vare- og nyttetransport 
vurderast.

5. Fylkestinget legg til grunn av Samferdselsdepartementet vil fastsette sentral takstforskrift på 
grunnlag av lokalt forslag så raskt som mogleg, og i tett dialog med Bergen kommune og Hordaland 
fylkeskommune. Fylkestinget vil understreke at det er avgjørande at tiltaket er klart til å kunne 
iverksettast i god tid før vinteren 2016/2017.

6. Fylkestinget gjev sin tilslutning til at tiltaket inngår i Bergen kommune sin beredskapsplan og at 
byrådet kan iverksette tiltaket når vilkåra i takstforskrifta er oppfylt.

7. Fylkestinget vil understreke behovet for god dialog med fylkeskommunen og andre relevante etatar i 
forkant av innføring og gjennomføring av tiltaket.

PS 64/16 Det regionale folkevalde nivå; status for regionreforma og vidare 
oppfølging

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget gjev fylkesordførar mynde til å iverksette samtalar/naboprat med dei andre 
vestlandsfylka, med mål om å forhandle fram ei intensjonsavtale for ein utvida vestlandsregion. Som 
grunnlag for dette arbeidet skal det gjennomførast eit utredningsarbeid av mogelege 
samarbeidskonstellasjonar mellom fylka. Intensjonsavtalen skal godkjennast av fylkestinget.

2. Etablering av ein ny vestlandsregion føreset tildeling av oppgåver både som samfunnsutviklar og 
tenesteprodusent, med eit omfang og karakter som er i tråd med fylkestinget sitt vedtak av 10. mars 
2015.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Silje Hjemdal (Frp) sette på vegner av Frp, H, V, MGD, SV, KrF, Sp og A fram slikt forslag:

1. "Fylkestinget oppnemner eit forhandlingsutval som får mynde til å iverksetje 
samtalar/naboprat med dei andre vestlandsfylka, med mål om å forhandle fram ein 
intensjonsavtale for ein utvida vestlandsregion. 

Som grunnlag for dette arbeidet skal det gjennomførast eit utgreiingsarbeid av mogelege 
samarbeidskonstellasjonar mellom fylka. Intensjonsavtalen skal godkjennast av 
fylkestinget. 

Forhandlingsutvalet skal fortløpande gjennom prosessen rapportera til ei politisk 
styringsgruppe beståande av fylkesutvalet sine medlemmer og gruppeleiar for dei partia 
som ikkje er representerte i fylkesutvalet.

2. Etablering av ein ny vestlandsregion føreset tildeling av oppgåver både som 
samfunnsutviklar og tenesteprodusent, med eit omfang og karakter som er i tråd med 
fylkestinget sitt vedtak av 10. mars 2015.

3. Forhandlingsutval og styringsgruppe får slik samansetjing;

Forhandlingsutval
Fylkesordførar Anne Gine Hestetun (AP) Vara: Sveinung Valle (A)
Fylkesvaraordførar Pål Kårbø (KrF) Vara: Benthe Bondhus (Sp)
Opposisjonen Terje Søviknes (FrP) Vara: Mona R. Strømme (H)
Fylkesrådmann Rune Haugsdal Vara: Fylkesdirektør regional utvikling Bård 

Sandal
Hovudtillitsvald: 
..........................................

Vara: ..........................................

Politisk styringsgruppe
Fylkesutvalet + gruppeleiar Rødt. Vara møter ved forfall."



Røysting
Hjemdal sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget oppnemner eit forhandlingsutval som får mynde til å iverksetje samtalar/naboprat med 
dei andre vestlandsfylka, med mål om å forhandle fram ein intensjonsavtale for ein utvida 
vestlandsregion. 

Som grunnlag for dette arbeidet skal det gjennomførast eit utgreiingsarbeid av mogelege 
samarbeidskonstellasjonar mellom fylka. Intensjonsavtalen skal godkjennast av fylkestinget. 

Forhandlingsutvalet skal fortløpande gjennom prosessen rapportera til ei politisk styringsgruppe 
beståande av fylkesutvalet sine medlemmer og gruppeleiar for dei partia som ikkje er representerte i 
fylkesutvalet.

2. Etablering av ein ny vestlandsregion føreset tildeling av oppgåver både som samfunnsutviklar og 
tenesteprodusent, med eit omfang og karakter som er i tråd med fylkestinget sitt vedtak av 10. mars 
2015.

3. Forhandlingsutval og styringsgruppe får slik samansetjing;

Forhandlingsutval
Fylkesordførar Anne Gine Hestetun (AP) Vara: Sveinung Valle (A)
Fylkesvaraordførar Pål Kårbø (KrF) Vara: Benthe Bondhus (Sp)
Opposisjonen Terje Søviknes (FrP) Vara: Mona R. Strømme (H)
Fylkesrådmann Rune Haugsdal Vara: Fylkesdirektør regional utvikling Bård 

Sandal
Hovudtillitsvald: .......................................... Vara: ..........................................

Politisk styringsgruppe
Fylkesutvalet + gruppeleiar Rødt. Vara møter ved forfall.

PS 65/16 Handlingsprogram for næringsutvikling i Hordaland 2016

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet vedtar «Handlingsprogram for næringsutvikling i Hordaland 2016»

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet vedtar "Handlingsprogram for næringsutvikling i Hordaland 2016".

PS 66/16 Clean North Sea Multi Modal Transport Network - deltaking i prosjekt

Forslag til vedtak

1. Fylkesutvalet sluttar seg til at Hordaland fylkeskommune tek del i, og leiar EU prosjektet "Clean 
North Sea Multi-Modal Transport Network", som ligg under INTERREG VB / Nordsjøprogrammet. 
Målet med prosjektet er å skapa reinare hamner, hamnebyar og omland til desse, gjennom 
operasjonelle og teknologiske inngrep på sjø og land som er forskingsbaserte, og byggjer på 
konseptet "multimodale transportsystem".

2. Prosjektet er ei vidareføring av prosjekta "Clean North Sea Shipping" (2010 – 2014) og "Clean North 
Sea Shipping – Improved Dissemination & Impact" (2014-2015), som også vart leia av Hordaland 
fylkeskommune.



3. Finansiering av prosjektet som vist i saksframlegget, vert fordelt i økonomiplanperioden 2016 til 
2019 med samla kr 2.400.000,-, henta frå Klimaplanen (Handlingsplan 2016), Handlingsplan for 
næringsutvikling 2016 (klimaretta næringstiltak) og med tilleggsløyving frå fylkesutvalet sin 
disposisjonskonto med kr 800.000,-. I tillegg kjem 2,4 mill. kr frå Kommunal- og 
moderniseringsdepartementet sine EU-fond, INTERREG VB / Nordsjøprogrammet.

4. Fylkesutvalet legg til grunn at fylkesrådmannen kjem attende til vidare prosjektfinansiering i 
økonomiplanen slik det går fram av saksførelegget.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Anne Beth Njærheim sette på vegner av V fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 

"Fylkesutvalet ber om at prosjektet Clean North Sea Multi-Modal Transport Network vert løfta 
inn i arbeidet i Vestlandsrådet."

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 7 røyster (H, Frp, V, MDG) og fall.
Njærheim sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.

Vedtak

(Det vart ikkje gjort vedtak i saka.)

PS 67/16 Ymse

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

Adm. dir. Herlof Nilssen frå Helse Vest RHF orienterte om satsingsområde, status for Helse Vest og 
sjukehusa på Vestlandet.

Ordførar i Bømlo Odd Hovland og adm. leiar Gro Jensen orienterte om Samarbeidsrådet for 
Sunnhordland - g, status og sysselsetjing.

Konserndirektør EPCI Steinar Røgenes frå Kværner Stord gav informasjon og status.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 25.02.2016 

I samband med behandling av PS 64/16 "Det regionale folkevalde nivå; -status for regionreforma og 
vidare oppfølging" oppmoda Natialie Golis (MDG) og Stein Inge Ryssdal (H) om at fylkestinget får 
orientering om prosessen og om kva som er gjort til no.

Mona Røsvik Strømme (H) gjorde merksam på at protokollmerknader er korte røysteforklarigar.

OPEN TIME

Silje Hjemdal (Frp) sette på vegner av Frp, H, V, MDG, SV, KrF, Sp og A fram slikt oversendingsforslag 
til fylkesordføraren:

"Fylkesutvalget oppfordrer fylkesordføreren til å legge opp til markering av kvinnedagen 8. 
mars i forbindelse med fylkestinget. Gjerne med et internasjonalt fokus i solidaritet med 
verdens kvinner som ikke har de samme rettighetene som kvinner i Norge. Markeringen kan 
gjerne også berøre utdanning som er viktig både i et fylkes-, nasjonalt og internasjonalt 
perspektiv."



Silje Hjemdal (Frp) stilte slikt spørsmål:

"Den ekstraordinære asyl- og flyktningesituasjonen som Norge står ovenfor, innebærer at også 
Hordaland fylkeskommune (HFK) må ta sin del av ansvaret. Dette vil i hovedsak bety at HFK 
må gi forsvarlig opplæringstilbud innen videregående opplæring.

Mange kommuner i Hordaland har nå behandlet politiske saker om bosetting av flyktninger. Et 
eksempel er bl.a. Bergen kommune, som har vedtatt å bosette 160 enslige mindreårige i 2016 
og 2017 250 stk. Dette er utenom ungdom i skolealder på ordinære og midlertidige asylmottak. 
Dette vil bety at svært mange av disse ungdommene kvalifiserer og har rett på videregående 
opplæring.

Hvordan vil HFK legge til rette og dimensjonere for dette på kort og lang sikt?

Kan fylkesrådmannen gi fylkesutvalget en skriftlig orientering til neste fylkesutvalg?"

Fylkesrådmannen vil komme tilbake med svar.

Silje Hjemdal (Frp) etterspurde status for "superbussen" etter oppgradering. Direktør Oddmund Sylta frå 
Skyss svarte at bussen no kan nyttast på vinterføre.

På spørsmål frå Silje Hjemdal (Frp) informerte fylkesordføraren om at gruppeleiarane har drøfta korleis 
oversendingsforslag skal behandlast til delegasjonsreglementet er revidert. Fylkestinget vil verte 
orientert. Inntil vidare vert praksis for behandling av oversendingsforslag i utvala slik:

 Det går fram av møteprotokollen kven som eventuelt er medforslagsstillarar til forslaget.

 Innhaldet i oversendingsforslaget vert ikkje realitetsbehandla, men det vert røysta over om 
forslaget skal oversendast til andre utval eller fylkesrådmannen. Røystetala går fram av 
møteprotokollen. Dersom det ikkje vert fleirtal for dette, vert forslaget ikkje oversendt.

Sveinung Valle (A) sette fram slikt forslag til uttale:

"Ta vare på kompetansearbeidsplassane ved Statoil!
Fylkesutvalet i Hordaland er uroa over planane Statoil har om å flytte 
kompetansearbeidsplassar til lågkostland. Som eit ledd i ein  naudsynt omstillingsprosess i 
Statoil planlegg selskapet no å flytte, i fyste omgang ca. 250, og på sikt så mange som 1700,
norske arbeidsplassar ut av landet. 

Konsekvensen er sjølvsagt alvorleg for den einskilde arbeidstakar som står i fare for å miste 
arbeidsplassen sin, men også for samfunnet elles. Flyttar ein viktige arbeidsplassar innanfor 
HR, IT, finans og anskaffelsar ut av landet, vil ein og effektivt stoppe nyrekruttering i Noreg. 
Samstundes vil dette gje tapte ringverknader  for samfunnet vårt: Lokale bedrifter i lågkostland 
vil sjølvsagt ha større kjennskap til sin eigen leverandørindustri, med forventningar  om å velje 
dei framfor norske leverandørar. 

Fylkesutvalet ser positivt på at Statoil, saman med dei tilsette, ser på moglegheiter for å 
effektivisere og omstrukturere seg.  

Fylkesutvalet ser alvorleg på ei utflytting av viktige arbeidsplassar, med tap av kompetanse, 
ringverknader og ei fragmentering av fagmiljø i eit  selskap med viktige samfunnsoppdrag. 

Fylkesutvalet ser det som særs uheldig om ein no vedtek å gjennomføra ei slik utflytting i lys av 
det ovannemnde. Ut frå totalsituasjonen som petroleumsverksemda er inne i, finn fylkesutvalet 
det særs vanskelig å akseptera at motoren i norsk petroleumsverksemd, Statoil, vedtek 
forslaget om utflytting.

Fylkesutvalet ber sentrale styresmaktar gå i dialog med Statoil for å finne andre og betre 
løysingar."

Fylkesutvalet tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast (på slutten av møtet).

Det var 14 representantar til stades.



3 av representantane (H) røysta mot at forslaget skulle realitetsbehandlast. Forslaget kunne difor verte 
realitetsbehandla, jf. kommunelova § 34 nr. 1, 2. setning.

Uttalen vert sendt til Hordalandsbenken på Stortinget, statsministeren sitt kontor, Nærings- og 
fiskeridepartementet, politisk leiing i Nærings- og fiskeridepartementet, konsernleiinga i Statoil, plassjef i 
Statoil, tillitsvalde i Statoil, partia A, Sp, KrF, SV, MDG, V, Frp, H og media.

Røysting
Valle sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Ta vare på kompetansearbeidsplassane ved Statoil!
Fylkesutvalet i Hordaland er uroa over planane Statoil har om å flytte kompetansearbeidsplassar til 
lågkostland. Som eit ledd i ein  naudsynt omstillingsprosess i Statoil planlegg selskapet no å flytte, i fyste 
omgang ca. 250, og på sikt så mange som 1700, norske arbeidsplassar ut av landet. 

Konsekvensen er sjølvsagt alvorleg for den einskilde arbeidstakar som står i fare for å miste 
arbeidsplassen sin, men også for samfunnet elles. Flyttar ein viktige arbeidsplassar innanfor HR, IT, 
finans og anskaffelsar ut av landet, vil ein og effektivt stoppe nyrekruttering i Noreg. Samstundes vil dette 
gje tapte ringverknader  for samfunnet vårt: Lokale bedrifter i lågkostland vil sjølvsagt ha større 
kjennskap til sin eigen leverandørindustri, med forventningar  om å velje dei framfor norske leverandørar. 

Fylkesutvalet ser positivt på at Statoil, saman med dei tilsette, ser på moglegheiter for å effektivisere og 
omstrukturere seg.  

Fylkesutvalet ser alvorleg på ei utflytting av viktige arbeidsplassar, med tap av kompetanse, 
ringverknader og ei fragmentering av fagmiljø i eit  selskap med viktige samfunnsoppdrag. 

Fylkesutvalet ser det som særs uheldig om ein no vedtek å gjennomføra ei slik utflytting i lys av det 
ovannemnde. Ut frå totalsituasjonen som petroleumsverksemda er inne i, finn fylkesutvalet det særs 
vanskelig å akseptera at motoren i norsk petroleumsverksemd, Statoil, vedtek forslaget om utflytting.

Fylkesutvalet ber sentrale styresmaktar gå i dialog med Statoil for å finne andre og betre løysingar.


